



Referat af Ordinært Kredsrepræsentantskabsmøde afholdt på Håndværkeren den 6. marts 2018 kl. 18.00

Kredsformand Poul Erik Olsen bød velkommen til årets repræsentantskabsmøde kl. 19.00.

1. Forretningsorden

Forretningsorden var udsendt med dagsorden. Forretningsorden blev godkendt uden bemærkninger.

2. Valg af dirigent og referent

Gitte Hess (Granly) blev foreslået som dirigent. Gitte Hess blev valgt.

Dirigenten konstaterede, at kredsrepræsentantskabsmødet var lovligt varslet, idet indkaldelsen var udsendt til foreningsformændene den 22. januar 2018, og at fremsatte forslag var indkommet inden fristen 15. januar.

Anne Marie Thomsen (Solvang) blev foreslået som referent. Anne Marie Thomsen blev valgt.

a. Navneopråb af delegerede

Der var 63 delegerede til stede. De fik udleveret stemmeseddel.

3. Valg af 3 stemmetællere

Maria Thomsen (Granly), Ben Hasnaoui (Maglehøj), Bøg Rolsted (Vestervang) blev valgt.

4. Beretning v/ kredsformanden

Beretningen var udsendt med dagsorden.

Poul Erik Olsen redegjorde i korte træk for et møde han og kredskasserer Allan Carlson havde haft med kommunens miljøafdeling den 5. marts 2018 om kloakering af kolonihaverne i Roskilde. Kommunen har ved prøvetagning ikke kunnet konstatere miljømæssige gener på grundvand eller vandløb og finder derfor ingen anledning til at påtvinge kolonihaverne kloakering. Der er etableret ca. 241 samletanke med tilladelse. Det er flere end hver 5. have.



Beløb afsat i anlægsbudgettet til stikledninger fremgår ikke længere. Det er derfor op til de enkelte foreninger at finansiere kloakering, hvis de vedtager det på deres generalforsamling, hvorefter Roskilde kommunes politikere vil behandle ansøgningen. Kloakering vil koste ca. kr. 45.000,- pr. have, hvilket svarer nogenlunde til etablering af samletank. Der ud over skal foreningerne selv finde midler til fremføring til foreningerne med pumpebrønd.

John Rasmussen (Maglehøj) bad om ordet og bemærkede, at de unge vil have træk og slip i haven, hvilket forklarer de mange samletanke. Derefter foreslog John, at deltagerbetaling til jubilæumsfesten skal udformes som et depositum.

Anne (Roarsgave) var utilfreds med placeringen i Granly og mente, jubilæet bør afholdes på neutral grund.

Poul Erik Olsen forklarede, at jubilæet kun er planlagt ud fra det muliges kunst.

Dirigenten foreslog at vende tilbage til jubilæet under pkt. 7 Budget.

Beretningen blev derefter vedtaget.

5. Roskilde Haveselskabs årsregnskab for 2017 ved kredskassereren

Årsregnskabet for 2017 er revideret uden anmærkninger den 13. januar 2018 og var udsendt med dagsorden.

Kredskasserer Allan Carlson oplyste, at han indtil 5. marts havde troet, at Roskilde Haveselskab, der ejer Bregnevang, skulle betale evt. kloakering i Bregnevang. Det lader til ikke længere at være tilfældet. Hvis Bregnevang vil have kloakering, skal Bregnevangs medlemmer selv finansiere den. Derefter redegjorde Allan for, hvad kontingentet til Roskilde Haveselskab går til. Det er omkostningsgodtgørelse til kredsbestyrelsen og vurderingsinstruktører, forplejning på kredsrepræsentantskabsmøde, kredsbestyrelsesmøder og vurderingskurser samt afsat beløb til aktiviteter og markedsføring, som foreningerne kan ansøge om f.eks. i forbindelse med et Åbent Hus arrangement.

Årsregnskabet blev derefter enstemmigt vedtaget.



6. Indkomne forslag:

Dirigenten oplyste, at vedtægtsændringer kræver kvalificeret flertal, altså 2/3 af de afgivne stemmer. Med 63 delegerede til stede, skulle altså 42 stemme for, før en vedtægtsændring kunne vedtages.

a. Forslag fra FU om ændring af Vedtægter for HF § 3 stk. 2 om weekendophold

Kredsformand Poul Erik Olsen begrundede forslaget med, at det er en forening i kredsen, der oprindeligt stillede forslaget, og en enig kredsbestyrelse, der fremsætter forslaget for kredsrepræsentantskabet.

Kay Boysen (Granly) mente, man skal være forsigtig med at forhandle med kommunen om større huse og længere ophold, da det kan give Roskilde kommune anledning til evt. at sætte jordlejen op, hvis kolonihaverne fremstår som fritidshaver (sommerhuse), og han advarede om, at kommunen kan forhandle hovedlejekontrakten til enhver tid.

Poul Erik Olsen oplyste, at der allerede er lokal aftale i Rørmosen om weekendophold (lokalplan), og at forslaget var stillet af flere foreninger.

Forslaget blev derefter sendt til skriftlig afstemning.

Forslaget blev vedtaget med 42 stemmer for og 21 imod.

b. Forslag fra FU om ændring af Vedtægter for HF § 15a stk. 5 om fibercement

Kredsformand Poul Erik Olsen begrundede forslaget med, at det er vedtaget af kredsbestyrelsen i 2016. Man har hidtil måttet bruge fibercement til renovering.

Forslaget blev derefter vedtaget med 1 stemme imod.

c. Forslag fra Hvilen (have 84 og 86) om ændring af Vedtægter for HF § 13 om regnskab og revision

Hvilens formand Jytte Poulsen meddelte, at forslagsstillerne ikke var til stede. Forslaget blev derfor trukket tilbage.



d. Forslag fra Granly om ændring af Vedtægter for HF § 16a stk. 10 om autocampere

Alex Starzec (Granly) begrundede forslaget med, at nogle autocampere er for store til kolonien, og at vejene i Granly ikke kan klare sliddet fra så store køretøjer. En autocamper er indregistreret som almindelig personbil (under 3500 kg), men kan dog sidestilles med en campingvogn, hvad angår størrelse.

Poul Erik Olsen foreslog Granly at tilføje det til § 16b på deres næste generalforsamling. Forslaget blev derefter sendt til skriftlig afstemning.

Forslaget blev forkastet med 31 stemmer imod, 29 stemmer for og 3 blanke stemmer.

e. Forslag fra FU om ændring af Vedtægter for HF på grund af uoverensstemmelser mellem Vedtægter og Lejevilkår

Dirigenten forklarede, at det er nødvendigt at tilpasse vedtægterne og bad om forsamlingens opbakning til at behandle forslaget under et, da der alene er tale om formelle reguleringer.

Sophie Zeeb (Solvang) anbefalede repræsentantskabet at vedtage forslaget, så vedtægterne kan blive bragt i overensstemmelse med standardlejevilkårene.

Poul Erik Olsen anførte, at foreningerne alternativt ville være nødt til at indgå lejekontrakt med samtlige medlemmer.

Forslaget blev derefter enstemmigt vedtaget.

f. Forslag fra Hvilen om dispensation fra bopælspligten

Jytte Poulsen (Hvilen) begrundede forslaget med, at Hvilen har en problematisk beliggenhed mellem motorvej og jernbane. Nogle haver har en liggetid på op til 2 år, og i nogle tilfælde forfalder disse haver. Hedehusene har fået nedlagt en del haver, hvorfor der har været en del henvendelser fra købere bosiddende i Hedehusene. Forsøgsperioden på 2 år skal opfattes som en midlertidig hjælp til en trængt forening, der har svært ved at få solgt deres haver, og dispensationen fra bopælspligten gælder kun salg til personer med bopæl i 2640 Hedehusene, der grænser op til Hvilen.

Dirigenten præciserede, at forslaget kun gælder en dispensation for Hvilen.



John Svitzer (Roarsgave) mente, det er et skråplan at give en enkelt forening dispensation. Han mente, det strider i mod de øvrige foreningers rettigheder og anbefalede repræsentantskabet at forkaste forslaget.

Alex Starzec (Granly) advarede mod en vedtagelse og fortalte, at Hvilens hjemmeside p.t. kun har 6 haver til salg.

Erik Torbensen (Hvilen) oplyste, at der er 10 haver, der venter på vurdering. Desuden anførte han, at det kun er en forsøgsordning for at hjælpe en forening.

Kay Boysen (Granly) spurgte, hvornår dispensationen skulle inddrages, hvis det viser sig, den bliver en succes.

John Rasmussen (Maglehøj) mente, fortrinsretten kunne give problemer, hvis købere fra Roskilde ikke vil give vurderingsprisen.

Ole borg Hansen (Solvang) mente, man skal se positivt på Hvilens problemer med at få solgt haver, og anbefalede repræsentantskabet at vedtage forslaget.

Svend Erik Skov (Maglehøj) mente, det var at gå i for små sko at stemme imod.

Ben Hasnaoui (Maglehøj) mente, at Hvilen skal have en chance.

Poul Erik Olsen oplyste, at kredsbestyrelsens medlemmer ikke har været enige, og at dispensationen er blevet foreslået flere gange før. Han mente, man skal hjælpe sælgere, der ikke kan komme af med deres hus og derfor kan få udgifter til vedligehold i liggetiden.

Poul Erik Olsen bad om en skriftlig afstemning.

Forslaget blev derefter vedtaget med 43 stemmer for, 19 stemmer i mod og 1 blank stemme.

Jytte Poulsen takkede på vegne af Hvilen og lovede ikke at misbruge tilliden.

7. Roskilde Haveselskabs budget for 2018 v/ kredskassereren

Budget for 2018 var udsendt med dagsorden.

Kredskasserer Allan Carlson redegjorde for et underskud på kr. 214.000. Budgettet blev lagt allerede i november og er derfor ikke helt retvisende. Allan Carlson mente ikke jubilæumsfesten til kr. 227.000,- kan gøres billigere.

Allan Carlson bad om en skriftlig afstemning.



Sophie Zeeb (Solvang) spurgte, om der er henlagt til andet, end jubilæumsfesten.

Allan Carlson oplyste, at der ikke er andre henlæggelser, og at de kr. 752.016,- i aktiver (likvide beholdninger) jf. pkt. 5 ovenfor jo alligevel ikke skal bruges til at kloakere Bregnevang for.

Anne (Roarsgave) mente, det var forkert, at jubilæet var sat på budgettet og ikke fremsat som forslag.

Sekretæren oplyste, at program og budget for jubilæumsfesten var vedtaget af kredsbestyrelsen.

Kredsnæstformand Selina K. Ullergaard bad om at få fremlagt budgettet for jubilæet.

Hans Bøttcher (Maglehøj) efterlyste ligeledes et budget.

Gitte Hess (Granly) fremlagde program og budget mundligt og forklarede, at kredsbestyrelsen har nedsat et udvalg, der får travlt med rettelser og tilpasninger vedr. placering og deltagerbetaling, hvis arbejdet skal nå at blive gjort færdigt inden 28. juli 2018, hvor festen skal holdes.

Jytte Poulsen (Hvilen) mente, der skulle have været fremsat forslag med et beløb, man kunne stemme for eller imod på kredsrepræsentantskabsmødet.

Kenneth Nielsen (Vestervang) syntes, det er mange penge at bruge på 5 timer og så oven i købet med deltagerbetaling.

Hans Bøttcher (Maglehøj) mente ikke, der skal være deltagerbetaling til jubilæet.

Gitte Hess (Granly) opremsede udvalgets medlemmer: Allan Carlson (Rørmosen), Poul Erik Olsen (Vestervang), Selina K. Ullergaard (Roarsgave), Anette Hofflund (Hvilen), Gitte Hess og 2 andre fra Granly.

Dirigenten bad repræsentantskabet om at tage budgettet til efterretning, hvorefter kredsbestyrelsen vil behandle de kommentarer og bemærkninger, der er fremkommet på kredsrepræsentantskabsmødet.

Budgettet blev derefter taget til efterretning.

8. Valg af kredsformand for 2 år

Kredsformand Poul Erik Olsen har meddelt, at han ikke modtager genvalg.

Dirigenten forslø kredsnæstformand Selina K. Ullergaard.



Selina K. Ullergaard blev valgt som kredsformand for perioden 2018-2020.

9. Valg til revision

a. Valg af revisor for 2 år

Hanne Andresen blev genvalgt for perioden 2018-2020.

b. Valg af revisorsuppleant for 1 år

Henrik Sørensen blev genvalgt for perioden 2018-2019.

10. Eventuelt

Ingen ønskede ordet.

Selina K. Ullergaard takkede Poul Erik Olsen for indsatsen som kredsformand og overrakte ham og de to fratrådte formænd fra hhv. Granly og Solvang en erkendtlighed.

Poul Erik Olsen takkede Anne Marie Thomsen for indsatsen som kredssekretær.

Dirigenten takkede for god ro og orden og hævdede kredsrepræsentantskabsmødet kl. 20.54.

Roskilde, den marts 2018

Dirigent Gitte Hess

Referent Anne Marie Thomsen

Originalen findes hos kredsformanden.